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Kadernota 2024 
Algemene beschouwingen 

GroenLinks is groen én links, voor wie dat nog niet duidelijk was. Opwarming van de aarde, 

natuurbehoud, gezonde leefomgeving e.d. zijn belangrijke thema’s. Maar we hebben ook te maken 

met armoede in onze gemeente, een toenemend aantal inwoners dat gebruik moet maken van de 

voedselbank. Veel van de problemen worden veroorzaakt door landelijk beleid van afgelopen 

decennia, met steeds grotere verschillen tussen arm en rijk. Dit kan veel beter. We zijn in Nederland 

blijkbaar wel bereid om honderden euro’s per uur uit te geven aan adviseurs (advocaten, 

accountants), terwijl thuiszorgmedewerkers, bagageafhandelaars op Schiphol, en vele anderen met 

minder dan een tiende genoegen moeten nemen. 

Allerlei regelingen die ooit voor een kleine groep waren bedoeld, zoals hypotheekrenteaftrek, en 

zeker het toeslagensysteem, zijn totaal uit de hand gelopen, en maken mensen bovendien zo 

afhankelijk van de overheid, dat men onvoldoende in staat is om eigen regie te voeren. En er gaat 

gigantisch veel geld en tijd verloren in die bureaucratie. Na stopzetten van die regelingen komen veel 

arbeidskrachten beschikbaar voor sectoren die wél productief zijn: in de bouw, de techniek, bij de 

politie, onderwijs en zorg, om er een aantal te noemen. En met daarbij een hoger minimumloon 

krijgen we als gemeente ook weer ruimte om dát te doen, waar een gemeente voor staat, en hoeven 

we ons minder met armoedebeleid bezig te houden. 

En met deze blik kijkt GroenLinks ook naar onze gemeentelijke plannen: 

Leven 

Naast armoedebeleid, WMO, jeugdzorg enz. hier graag aandacht voor het erfgoedbeleid, dat in onze 

ogen verouderd en versnipperd is. Nieuw beleid, ook in relatie tot de Omgevingswet, zal naar 

verwachting op zijn vroegst in 2025 van kracht  zijn. In de tussentijd zijn waardevolle gebouwen 

vogelvrij, ze kennen geen enkele bescherming. GroenLinks verzoekt het College daarom maatregelen 

te treffen voor een interim bescherming tot het nieuwe erfgoedbeleid in werking is getreden. En 

zeker geen ondoordachte sloopvergunningen meer af te geven voor bedreigde waardevolle 

gebouwen. 

Wonen 

We roepen heel vlot: bouwen, bouwen, bouwen. Maar voor wie gaan we bouwen? Ook dit is een 

verdelingsvraagstuk; we hebben al 8 miljoen woningen in Nederland, nog afgezien van de vele 

vakantie- en tweede woningen.  

Dan de landbouw: als meest veedichte gemeente, met de bijbehorende stikstofuitstoot, zet Venray 

ontwikkelingen op het gebied van woningbouw, wegenaanleg, natuurontwikkeling elders op slot. De 

natuur in Venray zelf staat ook onder druk, aldus de Ecologische Autoriteit in haar recente 

adviesrapport van 19 juni 2023  over het N-2000 gebied Boschhuizerbergen. Ook de methaanuitstoot 

uit de veehouderij zorgt er, samen met CO2 voor, dat het moeilijk, zo niet onmogelijk, wordt om 

klimaatdoelen te halen. 



GroenLinks kiest voor een agrarische sector met perspectief. Daarbij hoort het actief steunen van 

boeren bij omschakeling, verbreding van activiteiten, innovatie enz. Een agrarische sector die veel 

meer extensief, natuurinclusief en grondgebonden is. En om uitbreiding van aantallen dieren tegen te 

gaan. Met veel meer kansen voor biologische landbouw, waarin wij, ook in Venray, ontzettend 

achterlopen bij de meeste landen in Europa.  

Werken 

De energietransitie: van groot belang, maar we komen er niet als we door gaan met meer energie te 

verbruiken. We kunnen volgens GroenLinks dan ook niet anders dan vol in zetten op 

energiebesparing, isoleren en verduurzamen van gebouwen! En een steentje bijdragen door 

zonnepanelen op overheidsgebouwen, zoals scholen, waar dat nog niet is gebeurd. Panelen op daken 

én wanden, waar mogelijk. 

In het Collegeprogramma 2022-2026 staan de ambities over de economische toekomst van  Venray: 

aantrekkelijk om te wonen, werken, leren en recreeren. Er is in het verleden vol ingezet op logistiek 

en landbouw, met veel werknemers uit andere EU- landen. De gemeente staat vervolgens aan de lat 

om problemen op het gebied van huisvesting, gezondheidszorg, onderwijs en handhaving  op te 

lossen. En waar blijft de werkgelegenheid voor de Venrayse jongeren? Zo is wel degelijk een duidelijk 

economische beleid gevoerd in Venray. Maar dat heeft niet altijd goed uitgepakt. De grote vraag is: 

moet Venray doorgaan op de ingeslagen weg?  

GroenLinks Venray zou graag zien dat andere wegen worden ingeslagen. Meer gerichte aandacht 

voor de ontwikkeling van de Venrayse economie en het aantrekken van nieuwe bedrijvigheid, een 

programma met doelen en ambities. Zoals bedrijvigheid op het gebied van natuur, milieu en energie. 

En meer inzetten op regionale samenwerking, richting Brainport  Eindhoven en de Duitse grensregio.  

Besturen 

Graag sneller van visie naar uitvoering. Er gaat veel ambtelijke capaciteit zitten in allerlei overleg, 

waarbij we de neiging hebben ons in details te verliezen. En vervolgens visies en plannen vast te 

stellen, waarvan al voorspeld kan worden dat uitvoeren en handhaven tot grote problemen gaat 

leiden. Daarbij is het verstandig nog eens goed te kijken naar de diverse raadswerkgroepen,, in relatie 

tot transparantie en besluitvorming. 

 

Ik sluit af 

Dit is in grote lijnen onze visie op het geheel. Het spreekt voor zich, maar u mag er op vertrouwen dat 

wij als GroenLinks Venray elk plan op zijn voor- en nadelen zullen beoordelen, en waar mogelijk 

zullen steunen. Zoals we dat ook doen bij de ingediende moties en amendementen bij deze 

kadernota.  

Bedankt voor uw aandacht. 

Toon Kerkhoff, 

fractievoorzitter, 

4 juli 2023. 

 


